
Meland kommune

Møteprotokoll
for

Formannskapet

Møtedato: 30.04.2014
Møtestad: Formannskapssalen
Møtetid: 16:00 - 19:00

Formannskapet hadde pause frå kl. 18:20 - 18:30.

Møtedeltakarar Parti Rolle
Nils Marton Aadland H Ordførar
Lars L Barstad V Varaordførar
Marit Samnøy Jøssang KRF Medlem
Rolf Hansen AP Medlem
Åshild Aamli SAM Medlem
Sigmund Larsen FrP Medlem
Astrid Anne Fjeldstad SP Varamedlem

Forfall meldt frå følgjande medl. Parti
Solbjørg Åmdal Sandvik SP

Desse møtte frå administrasjonen:
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37/2014 Klimaplan for Hordaland- Høyringsutkast 

  

  



30/2014: Godkjenning av innkalling og sakliste 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Innkalling og sakliste vert godkjent. 

   

   

30.04.2014 FORMANNSKAPET 

 
 

FS - 30/2014 VEDTAK: 

Innkalling og sakliste vert godkjent 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

31/2014: Godkjenning av møtebok 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Møtebok vert godkjent. 

   

   

30.04.2014 FORMANNSKAPET 

 
 

FS - 31/2014 VEDTAK: 

Møtebok frå møte 19.03.14 vert godkjent. 

 
 

32/2014: Aktuelle saker 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

 
 

 

   

30.04.2014 FORMANNSKAPET 

Følgjande saker vart tekne opp: 



·  Marit Jøssang: Nye nettsider gjer at når nytt møte vert oppretta og lagt på nett, så vert 
sakspapir til det forrige møtet fjerna.  

- Administrasjonen vil sjå på dette. 

·  Sigmund Larsen:  
Web-mail fungerer ikkje - informasjon frå IKT er at dei ventar på tilbakemelding frå Meland 
kommune. 

- Adminstrasjonen beklagar dette og opplyste om at Web-mail skal vere tilgjengeleg frå og 
med i dag 30. april. 

Status garasjesak på Vikebø. 

- Ordførar opplyste at kommunen ser seg ferdig med saka.  

Uheldig at det vert sendt ut pressemelding om rekneskap 2013 før formannskapet har fått 
handsama saka. 

- Ein såg det som nødvendig å sende ut pressemelding, då det verserte opplysningar på face-
book som ikkje vart korrekte. 

Kva gjer vi i forhold til kommuneplan og habilitet? 

- Ordførat sa at ein vil følgje opp kurset om habilitet med eit møte med alle gruppeleiarane. 
Må ta saka om habilietet til kommunestyret. 

·  Ordførar: 

Gjenbruksstasjonen på Mjåtveit opnar 21. mai. 

Frank Mohn AS er seld. Dei nye eigarane vil kome på besøk 21. mai. 

Status reguleringsplan er at saka ligg hos Frank Mohn AS.  

Møte mellom Meland kommune og kystverket. 

Gruppeleiarane skulle gje tilbakemelding dersom ein ville at saka om seglingleia skulle takast 
opp att. Berre KrF har gitt tilbakemelding. Saka vert difor ikkje teke opp på nytt. 

Generalforsamling i BKK. Styret vedtok å gje utbytte til kommunen slik det er budsjettert. 

Nordhordlandspakken har sendt forslag til Vegdirektoratet for godkjenning. Ordførar har 
bede styreleiar Pål Kårbø og konsulent Helge Hopen kome i kommunestyretmøtet 14. mai og 
orientere. 

Avduking av minnesmerke av Ivar Aasen vert 24. mai kl. 12:00. Ønskjer at formannskapet er 
tilstades på markeringa. 

Markering av Grunnlovsjubileet vert 7. november på Nordhordland folkehøgskule. 

·  Åshild Aamli: 

Ladestasjonar for el-bilar. Det kan søkjast om tilskot til slike. Informasjon om dette kan 
leggjast på nett-sida. 

·  Sigmund Larsen stilte spørsmål om samhandlingsreformen. 
·  Marit Jøssang stilte spørsmål om helsehuset.  

Det vart opplyst at det er ei utfordring å finne tomt. Arbeid er i gang. Helsehuset må vere på 
plass i 2016. 

 

 

FS - 32/2014 VEDTAK: 

Formannskapet tek oreinteringane til etterretning. 



---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

33/2014 : Orientering av rådmannen

Rådmannen sitt framlegg:
Formannskapet tek orienteringane til etterretning.

30.04.2014 FORMANNSKAPET

Det vart orienterte om følgjande:

· Anbodsrunde - vaskeri ved Meland sjukeheim.
Kommunen har hatt ute anbod på vaskeriet to gonger. Første gong var det ingen som gav inn
tilbod, 2. gong var det ein leverandør som leverte tilbod, men det var monaleg dyrare.
Kommunen skal drifte vaskeriet vidare og har oppbemanna med ein 60 % stilling fordelt på
reinhaldarar i delstillingar. Likevel har vi ca 30 % lågare bemanning grunna betre kombinasjon
av reinhald og vaskeri.

· Samarbeidet med Lindås kommune om å føre lønsutbetaling for Meland kommune vert
avslutta. Det er lyst ut etter ny konsulent og rekrutering pågår.

· Endringar i tenesteområdeleiargruppa.

· Gjeldande tariffavtale går ut i dag 30. april. Dersom dei sentrale partane ikkje kj em fram til
semje innan kl. 24:00 går oppgjeret truleg til mekling.

· Regionalt samarbeid om samfunnstryggleik og beredskap.

Bergen kommune har teke initiativ til eit regionalt samarbeid innan samfunnstryggleik og
beredskap. Det er gitt midlar frå Fylkesmann en. Forslag til samarbeidsavtale vil verta lagt
fram for politisk handsaming.

FS - 33/2014 VEDTAK:

Formannskapet tek orienteringane til etterretning.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

34/2014 : Rekneskap og årsmelding 2013

Rådmannen sitt framlegg:
1. Rekneskapen for Meland kommune for 2013 vert godkjent i samsvar med revisor si melding med
eit rekneskapsmessig mindreforbruk på kr 3 007 080, - .
2. Rekneskapsmessige meirfo rbruket frå tidlegare år på til saman kr 18 73 417 vert fullt ut dekka inn
i 2013.



3. Mindreforbruket for 2013 på kr 3 007 080 vert å avsette til styrking av kommunen sitt 
disposisjonsfond.                                                                                   

   

   

30.04.2014 FORMANNSKAPET 

Økonomisjef Per Inge Olsen orienterte. 

 

FS - 34/2014 VEDTAK: 

1. Rekneskapen for Meland kommune for 2013 vert godkjent i samsvar med revisor si melding med 
eit rekneskapsmessig mindreforbruk på kr 3 007 080,-.                                                                                  
2. Rekneskapsmessige meirforbruket frå tidlegare år på til saman kr 18 73 417 vert fullt ut dekka inn i 
2013.                                                                                                                                                                            
3. Mindreforbruket for 2013 på kr 3 007 080 vert å avsette til styrking av kommunen sitt 
disposisjonsfond.                                                                                   

 

 
14.05.2014 KOMMUNESTYRET 

Økonomisjef Per Inge Olsen orienterte. Kommunerevisor Reidar Bjørsvik svarte på spørsmål. 

Framlegg til vedtak frå Ida Cecilie Alvær: 

Utsette saken til etter møtet med barnehagene og ser på konsekvensene av det. 

Avrøysting: 

Utsetjingsframlegget fekk 21 røyster for, (AP, SP, FrP, KrF, V. SAM, MDG, Uavh), 6 røyster mot, (H), 
og er såleis vedteke. 

 

 

KS - 30/2014 VEDTAK: 

Utsette saken til etter møtet med barnehagene og ser på konsekvensene av det. 
 

 

 
18.06.2014 KOMMUNESTYRET 

 
 



KS - 37/2014 VEDTAK: 

1. Rekneskapen for Meland kommune for 2013 vert godkjent i samsvar med revisor si melding med 
eit rekneskapsmessig mindreforbruk på kr 3 007 080,-.                                                                                  
2. Rekneskapsmessige meirforbruket frå tidlegare år på til saman kr 18 073 417 vert fullt ut dekka inn 
i 2013.                                                                                                                                                                            
3. Mindreforbruket for 2013 på kr 3 007 080 vert å avsette til styrking av kommunen sitt 
disposisjonsfond.                                                                                   

 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

35/2014: Sluttrapport investeringsprosjekt nr 629 Vassleidning Fløksand - Vikebø 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Kommunestyret tar sluttrekneskapen for prosjekt 629 – Fløksand – Vikebø til orientering.  Denne 
viser ein kostnad på i alt kr 19,2 mill, mot justert kostnadsramme på kr 12,45 mill gjev eit 
meirforbruk på kr 6,7 mill. 

   

   

30.04.2014 FORMANNSKAPET 

Framlegg til tilleggspunkt frå Marit Jøssang, KrF: 

Kommunestyret er kritisk til det store meriforbruket, jf. K-sak 19/2014. 

 

Avrøysting: 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 
Tilleggsframlegget frå Marit Jøssang vart samrøystes vedteke. 

 
 

 

FS - 35/2014 VEDTAK: 

Kommunestyret tar sluttrekneskapen for prosjekt 629 – Fløksand – Vikebø til orientering.  Denne 
viser ein kostnad på i alt kr 19,2 mill, mot justert kostnadsramme på kr 12,45 mill gjev eit meirforbruk 
på kr 6,7 mill. 
Kommunestyret er kritisk til det store meriforbruket, jf. K-sak 19/2014. 



 

 

 

 
14.05.2014 KOMMUNESTYRET 

Framlegg til tilleggspunkt Meland FrP v/Sigmund Larsen: 

Kommunestyret pålegg administrasjonen å endra rutiner ved prosjektoverskridelse. 
Prosjektoverskridelse skal ikkje være ein del av rammebudsjettering for investeringsutgifter og 
finansiering av investeringa. 

Prosjektoverskridelser skal fremmes som ei eige sak og godkjennast før det eventuelt kan inngå i ei 
rammebudsjettering for investeringsutgifter. 

Avrøysting: 
Framlegget frå formannskapet vart samrøystes vedteke. 
Framlegg til tilleggspunkt frå Sigmund Larsen vart samrøystes vedteke. 

 

 

 

 

KS - 31/2014 VEDTAK: 

Kommunestyret tar sluttrekneskapen for prosjekt 629 – Fløksand – Vikebø til orientering.  Denne 
viser ein kostnad på i alt kr 19,2 mill, mot justert kostnadsramme på kr 12,45 mill gjev eit meirforbruk 
på kr 6,7 mill. 
Kommunestyret er kritisk til det store meirforbruket, jf. K-sak 19/2014. 
 
Kommunestyret pålegg administrasjonen å endra rutiner ved prosjektoverskridelse. 
Prosjektoverskridelse skal ikkje være ein del av rammebudsjettering for investeringsutgifter og 
finansiering av investeringa. 

Prosjektoverskridelser skal fremmes som ei eige sak og godkjennast før det eventuelt kan inngå i ei 
rammebudsjettering for investeringsutgifter. 

 

 

 



 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

36/2014: Søknad om tilskot til breibandautbygging - 2014 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Meland kommune set i gang arbeidet med å etablere eit nytt og betre breibandstilbod i kommunen. 
Oppstart av utbygging og eventuell utbetring føreset at den lokale medfinansieringa vert dekka av 
abonnentane.  

   

   

30.04.2014 FORMANNSKAPET 

 
 

FS - 36/2014 VEDTAK: 

Meland kommune set i gang arbeidet med å etablere eit nytt og betre breibandstilbod i kommunen. 
Oppstart av utbygging og eventuell utbetring føreset at den lokale medfinansieringa vert dekka av 
abonnentane.  

 

 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

37/2014: Klimaplan for Hordaland- Høyringsutkast 

 

Rådmannen sitt framlegg: 
Meland kommune  

   

   

30.04.2014 FORMANNSKAPET 

Framlegg til tilleggspunkt -  frå Åshild AAmli, SAM: 
"pkt. 5.15 
e) Idretts- og kulturanlegg" 



Avrøysting: 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
Framlegg til tilleggspunkt frå Åshild Aamli vart samrøystes vedteke. 

 
 

 

FS - 37/2014 VEDTAK: 

Meland kommune har følgjande uttale til framlegget til revidert Klimaplan for Hordaland 2014-2013: 
Satsingsområda klimagassutslepp, reduksjon av energibruk og tilpassing til klimaendringar er gode 
overordna mål som også Meland kommune arbeider etter og slutter seg til.  Planen peiker på auka 
satsing på kollektivtransport og utbygging av gang og sykkelvegnettet. Meland vil understreke kor 
sentralt dette punktet er. Dersom ein skal nå målet om å få ned biltrafikk, samstundes som folketalet 
aukar må det vere ei omfattande satsing på gang og sykkelvegar, særleg pådet regionale vegnettet. 
Vidare må ein for å nå målet med å redusere biltrafikk skape eit godt kollektivtilbod med  
direktebusser og hurtigbåt. Under punktet om kollektivtransport, er det skrive at det er dei mest 
trafikkerte områda i Bergensområde  som treng auka kapasitet. Her vil Meland kommune peike på at 
auka kollektivsatsing også i dei bynære kommunane, vil gje ein klimagevinst. Det  er positivt at det 
skal satsast på elbil-ladestasjonar i heile fylket.  Nytt pkt. 5.15  e) Idretts- og kulturanlegg. I tillegg til å 
satsa på hovudvegane, bør utbygging skje ogsåder det ikkje er god kollektivdekning. Her bør 
fylkeskommunen vera aktiv pådrivar i utbygginga m.a. ved å bidra økonomisk. Når det gjeld 
strategien «klimavenlege bygg» er det positivt at Fylkeskommunen ynskjer å satse på dette område. 
Her er det viktig å arbeide for å inngå eit forpliktande samarbeid med offentlege og private aktørar i 
bransjen.  
 
 
 

 
14.05.2014 KOMMUNESTYRET 

 
 

KS - 32/2014 VEDTAK: 

Meland kommune har følgjande uttale til framlegget til revidert Klimaplan for Hordaland2014-
2013: Satsingsområda klimagassutslepp, reduksjon av energibruk og tilpassing til klimaendringar 
er gode overordna mål som også Meland kommune arbeider etter og slutter seg til. Planen peiker 
på auka satsing på kollektivtransport og utbygging av gang og sykkelvegnettet. Meland vil 
understreke kor sentralt dette punktet er. Dersom ein skal nå målet om å få ned biltrafikk, 
samstundes som folketalet aukar må det vere ei omfattande satsing på gang ogsykkelvegar, 
særleg på det regionale vegnettet. Vidare må ein for å nå målet med å redusere biltrafikk skape 
eit godt kollektivtilbod med direktebusser og hurtigbåt. Under punktet om kollektivtransport, er 
det skrive at det er dei mest trafikkerte områda i Bergensområde  som treng auka kapasitet. Her 
vil Meland kommune peike på at auka kollektivsatsing også i dei bynære kommunane, vil gje ein 
klimagevinst. Det er positivt at det skal satsast på elbil-ladestasjonar i heile fylket.  Nytt pkt. 5.15 
e) Idretts-og kulturanlegg. I tillegg til å satsa på hovudvegane, bør utbygging skje også der det 
ikkje er god kollektivdekning. Her bør fylkeskommunen vera aktiv pådrivar i utbygginga m.a. ved 



å bidra økonomisk. Når det gjeld strategien «klimavenlege bygg» er det positivt at 
Fylkeskommunen ynskjer å satse på dette område. Her er det viktig å arbeide for å inngå eit 
forpliktande samarbeid med offentlege og private aktørar i bransjen. 

 

 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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